
Provincie Flevoland

7. Bent u zich bewust van de dood van de zeearend door een aonvlieging met een windmolen?

Antwoord: Ja, wij zijn hiervan op de hoogte.

Zie het antwoord bij vraag 3. GS is in afwachting van het onderzoek. Als de resultaten van het 
onderzoek van Wageningen Universiteit hier aanleiding toe geven, zal in samenspraak met het 
betreffende windpark bekeken worden welke passende maatregelen eventueel benodigd zijn.

Antwoord: Wij betreuren de dood van de zeearend als gevolg van een aanvaring met een 
windturbine.

Zie de antwoorden bij punt 3 en 4. Wanneer het onderzoek van de Wageningen Universiteit dit 
voorjaar is afgerond, zullen wij dit delen met de windparken. Op basis van de resultaten van het 
uitgevoerde onderzoek zal worden nagegaan of aanvullende maatregelen nodig zijn, welke 
maatregelen dit zouden moeten zijn en of de inzet daarvan proportioneel is

4. In de aangenomen motie van de Partij voor de Dieren, D66 en Groenlinks van 30 juni 2021 is 
gevraagd om de mogelijkheden tot het vogelvriendelijher maken van windmolens te 
onderzoeken en terug te komen naar PS met de uitkomsten daarvan. Hiermee had wellicht deze 
noodlottige aanvaring voorkomen kunnen worden. Waarom is deze motie tot op heden nog niet 
uitgevoerd? En wanneer goot u dit wel doen om deze vreselijke aanvaringen zo spoedig 
mogelijk tot het verleden te laten behoren?

3. Hernieuwbare energie uit wind is van groot belang voor de energietransitie in Flevoland, maar 
dieren mogen hier niet het slachtoffer van worden. PS heeft dat met bovengenoemde motie ook 
onderschreven. Er zijn inmiddels voldoende mogelijkheden tot het nemen van maatregelen om 
windmolens vogelvriendelijk te maken, zoals een detectiesysteem met stop en/of zwarte wiek, 
zie ook het artikel van Omroep Flevoland. Bent u dot met de vragenstellers en een meerderheid 
van PS eens?

Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de Partij voor de Dieren en SOPlus over Dood 
zeearend door windmolen, ingediend op 4 februari 2022, en de antwoorden daarop van het college 
van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 1 maart 2022 (2920311).

We zijn het deels met vragenstellers eens. Het klopt dat het mogelijk is om maatregelen te treffen; 
echter deze maatregelen staan veelal nog in de kinderschoenen dan wel is er meer informatie 
benodigd omdat maatregelen zeer kostbaar zijn. Windturbines stilzetten of uitrusten met een 
cameradetectiesysteem is zeer kostbaar, niet alleen qua aanschaf maar ook in rendementsverlies. 
De provincie heeft daarom aan Wageningen Universiteit opdracht gegeven om de risico’s van 
aanvaringen van zeearend en bruine kiekendief in beeld te brengen. Dit rapport zal binnenkort (dit 
voorjaar) worden afgerond. De resultaten van het onderzoek zullen met de windparken worden 
gedeeld.
Daarnaast is Flevoland een van de partners in het onderzoek naar de effectiviteit van de 'zwarte 
wiek’, een vierjarig onderzoek dat in Groningen zal worden uitgevoerd. In Noorwegen wees 
onderzoek naar de effectiviteit van de zwarte wiek uit dat er significant minder aanvarings- 
slachtoffers werden gevonden. Het is nog de vraag of de resultaten in Nederland net zo positief 
zullen zijn. In het onderzoek van Groningen worden overigens ook andere vragen onderzocht, zoals 
strijdigheid met de Wet Luchtvaart en regels met betrekking tot de Welstand.

5. Wat goot u op korte termijn doen om dergelijke noodlottige aanvaringen met vogels te 
voorkomen, zoals bijvoorbeeld het per direct inzetten van de bestaande beproefde methoden?

2. Wat vindt u daarvan?


